
 

 

 
Zápis z jednání 

Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina č. 7/2019 
konaného dne 4. 10. 2019 

 
Přítomni: 

1. Petr Krčál (předseda) 

 

6. Vítězslav Schrek 

2. Petr Běhunek 7. Kamil Vejvoda 

3. Miloš Hrůza 8. Drahoslav Oulehla 

4. Petr Kotting 9. Jiří Bína (tajemník) 

5. Bohuslav Kocián  

 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Marie Bohuslavová 5. Jan Tourek (místopředseda) 

2. Pavla Kučerová 6. Pavla Krejzlová 

3. Jiří Hormandl 7. Milan Mokrý 

4. Zdeňka Marková  

 
Hosté: 

1. Pavel Franěk (náměstek hejtmana) 4. Renata Krejčová (DPS Třebíč) 

2. Věra Švarcová (OSV) 5. Miroslav Cejpek (město Třebíč) 

3. Helena Chalupová (DPS Třebíč) 6. Václav Dobrovolný (Kolpingovo dílo) 

 
Program: 

1. Zahájení, schválení programu, schválení zápisu, kontrola úkolů 

2. Informace o sociálních službách v Třebíči a ve spádové oblasti 

3. Rozšíření Krajské sítě sociálních služeb v rámci spolupráce Statutárního města Jihlavy 

s Agenturou pro sociální začleňování 

4. Záměr Krajského gamblingového centra 

5. Prezentace Domova pro seniory Koutkova – Kubešova 

6. Stav objektu na Kubešově ulici 

7. Diskuze, různé 

8. Prohlídka objektu na Koutkově ulici 

9. Závěr 

 

Jednání Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina č. 7/2019 dne  
4. 10. 2019 se uskutečnilo jako výjezdní v Domově pro seniory Třebíč, Koutkova – Kubešova, 
příspěvková organizace. 
 
1. Zahájení, schválení programu, schválení zápisu, kontrola úkolů 
Petr Krčál, předseda Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina, 
přivítal všechny přítomné a hosty. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že je komise 
usnášeníschopná. Přednesl návrh programu jednání, který byl všemi přítomnými členy schválen. 
K zápisu z minulého jednání nebyly vzneseny žádné připomínky a byl přítomnými členy 
schválen. 
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Petr Krčál provedl rekapitulaci stavu řešení úkolů z minulého jednání komise. 
 
 
2. Informace o sociálních službách v Třebíči a ve spádové oblasti 
Petr Krčál přivítal a představil Miroslava Cejpka, koordinátora komunitního plánování  
a prorodinné politiky odboru sociálních věcí města Třebíč. 
 
Miroslav Cejpek informoval členy komise o sociálních službách ve městě Třebíč. Pro sociální 
služby je důležité jejich plánovaný rozvoj a financování. Již dlouhodobě funguje ve městě Třebíč 
komunitní plánování sociálních služeb. V letošním roce byl zastupitelstvem města schválen 
„Střednědobý plán rozvoje sociálních služeb a služeb navazujících města Třebíče 2019–2023“  
Podstatnou věcí je též financování sociálních služeb, které dříve nebylo systémové. Město 
Třebíč od roku 2011 financuje sociální služby a služby na ně navazující systémově na základě 
„Zásad pro financování sociálních služeb a služeb navazujících z rozpočtu města Třebíče“, jež 
každoročně schvaluje zastupitelstvo města.  
 
Petr Krčál se dotázal na to, s jakými službami je na Třebíčsku spokojenost, jaké služby by bylo 
potřeba i z pohledu Kraje Vysočina řešit, a jaký okruh služeb by bylo dobré v síti sociálních 
služeb rozšířit.  
Miroslav Cejpek odpověděl, že z hlediska sociálních služeb je na tom město Třebíč velmi dobře.  
Síť sociálních služeb je široká. Problém je spíše v potřebě zvýšení počtu krizových bytů, bytů 
s pečovatelskou službou a sociálních bytů.  
 
Petr Krčál pohovořil o řešení problematiky krizových lůžek, na které bylo v novele zákona 
zapomenuto, problematice sociálního bydlení (vytvoření struktury), a o financování sociálních 
služeb. Řadu věcí by mohla vyřešit novela zákona o sociálních službách. 
 
Na základě dotazu Vítězslava Schreka informoval Miroslav Cejpek o finančních prostředcích 
vyhrazených v rozpočtu města na financování sociálních služeb dle zásad, a dále vysvětlil klíč, 
kterým město určuje podíl spolufinancování sociálních služeb.  
 
Petr Krčál poděkoval městu Třebíč za systémovou podporu sociálních služeb. Miroslavu 
Cejpkovi poděkoval za koordinaci těchto služeb a s Miroslavem Cejpkem se rozloučil. 
 
 
3. Rozšíření Krajské sítě sociálních služeb v rámci spolupráce Statutárního města Jihlavy 
s Agenturou pro sociální začleňování 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.  
 
Jiří Bína uvedl, že Zastupitelstvo města Jihlavy na svém zasedání dne 10. 12. 2018 schválilo 
podání přihlášky a uzavření Memoranda o spolupráci s Agenturou pro sociální začleňování 
Úřadu vlády ČR. Memorandum bylo podepsáno dne 21. 2. 2019. Usnesením č. 274/19-ZM ze 
dne 24. 9. 2019 Zastupitelstvo města Jihlavy schválilo Strategický plán sociálního začleňování 
města Jihlavy na období 2019 – 2022. Tento materiál vznikl ve spolupráci Agentury pro sociální 
začleňování, zástupců města Jihlavy a další zapojených aktérů, především odborníků z praxe. 
Strategický plán sociálního začleňování města Jihlavy má stanovené základní oblasti - priority: 
bydlení, zaměstnanost, bezpečnost a občanské soužití, dluhy a zdraví. V rámci strategických 
cílů jednotlivých priorit výše uvedeného materiálu byl popsán dopad při naplnění strategické 
priority i do oblasti sociálních služeb. Po dohodě s městem Jihlavou a Agenturou pro sociální 
začleňování předložili poskytovatelé sociálních služeb své žádosti o zařazení navýšených 
kapacit sociálních služeb do Krajské sítě sociálních služeb Kraje Vysočina. Tyto žádosti jsou 
zpracovány dle poslední vyhlášené Výzvy k podávání žádostí o zařazení do Krajské sítě 
sociálních služeb Kraje Vysočina, která je vyhlašována dle Zásad Zastupitelstva Kraje Vysočina 
pro zařazování do Krajské sítě sociálních služeb Kraje Vysočina. Poskytovatelé sociálních 
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služeb, kteří jsou zapojení do spolupráce a žádali o navýšení pracovních úvazků, budou v rámci 
schváleného Strategického plánu sociálního začleňování města Jihlavy žádat o financování 
z Operačního programu zaměstnanost. Projekty poskytovatelů budou mít různý začátek 
realizace, nicméně konec realizace všech projektů je do konce června 2022.  
 
Jiří Bína podrobně okomentoval přehled žádostí o novou sociální službu nebo navýšení kapacit 
stávajících sociálních služeb (podkladový materiál Kspp-07-2019-03, př. 1).  
 
Vítězslav Schrek uvedl, že v terénní práci je třeba zohlednit i dopady migrace ve větších 
městech. Zastupitelstvo města Jihlavy vyslovilo přání, aby bylo ze strany radního a agentury 
průběžně informováno o výsledcích, zda strategický plán bude mít nějaká viditelná opatření pro 
obyvatelstvo města Jihlavy. Petr Krčál se připojil ke komentáři a uvedl, že krajské město Jihlava 
potřebuje, aby tyto služby byly co nejrychleji rozšířeny. 
 
Usnesení 018/07/2019/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
doporučuje 
zařazení sociální služby a navýšení kapacit sociálních služeb uvedených v materiálu  
Kspp-07-2019-03, př. 1 do Krajské sítě sociálních služeb Kraje Vysočina. 
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
Usnesení 019/07/2019/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
deleguje 
Mgr. Vítězslava Schreka do Pracovní skupiny pro posuzování žádostí o zařazení do Krajské sítě 
sociálních služeb Kraje Vysočina. 
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
4. Záměr Krajského gamblingového centra 
Členové komise obdrželi s předstihem podkladový materiál.  
 
Petr Krčál přivítal a představil Václava Dobrovolného, ředitele Kolpingova díla České republiky  
z. s. 
 
Jiří Bína sdělil, že odboru sociálních věcí byla předložena žádost o rozšíření personálních 
kapacit tří zařízení v souvislosti se vznikem Krajské adiktologické ambulance pro hazardní hraní 
v Kraji Vysočina. Žádost ve spolupráci předložili stávající poskytovatelé sociálních služeb: 
Kolpingovo dílo České republiky z. s., Diecézní charita Brno - Oblastní charita Jihlava, Diecézní 
charita Brno - Oblastní charita Třebíč. Tito tři poskytovatelé budou společně podávat žádost na 
Radu vlády pro koordinaci protidrogové politiky za účelem vzniku Krajské adiktologické 
ambulance pro hazardní hraní v Kraji Vysočina. Zřízení této ambulance nespočívá ve 
vybudování nového zařízení (budovy), ale ve vytvoření projektového týmu ve třech městech 
kraje, za účasti tří subjektů. Hlavním důvodem zřízení služby je potřeba podchytit a následně 
zajistit ambulantní léčbu pro občany, kteří mají obtíž s hazardním hraním. Léčba těchto osob 
nespočívá primárně ve farmakologii nebo dlouhodobé pobytové léčbě, ale ideálně v ambulantní 
terapeutické léčbě, kterou nabízí tento projekt. Projekt bude realizován v kontaktním centrem ve 
městech Jihlava, Třebíč a Žďár nad Sázavou, nicméně s terénní působností pro celý Kraj 
Vysočina. 
K realizaci Krajské adiktologické ambulance pro hazardní hraní bude využívána stávající 
fungující síť sociálních služeb (odborné sociální poradenství, kontaktní centra), za všechny tři 
realizátory bude podán jeden zastřešující projekt, pracovníci zapojení v projektu budou součástí 
dvou týmů – primárně budou součástí týmu krajské adiktologické ambulance, vedle toho budou 
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také součástí týmu svého zařízení u poskytovatele sociálních služeb. Za tímto účelem je nutné 
personální posílení jednotlivých poskytovatelů dle materiálu Kspp-07-2019-04, př. 2. Zahájení 
provozu se předpokládá od 1. 4. 2020. Financování z Úřadu vlády ČR, Rady vlády pro 
koordinaci protidrogové politiky bude ve výši 70 % nákladů, zbývajících 30 % by měla tvořit 
spoluúčast financovaná z nestátních zdrojů, zejména z rozpočtu Kraje Vysočina s tím, že 
individuální žádost o dotace na financování Krajské ambulance bude předložena 
k samostatnému projednání. 
V současné době funguje 9 krajských gamblingových center podporovaných Radou vlády pro 
koordinaci protidrogové politiky (podkladový materiál Kspp-07-2019-04, př. 3). 
 
Václav Dobrovolný podal členům komise doplňující informace ohledně projektu, financování  
a provozu plánované krajské adiktologické ambulance. 
 
Vítězslav Schrek se dotázal, jestli bylo provedeno nějaké šetření, a zda je poptávka nějakým 
způsobem ověřitelná a doložitelná. 
Václav Dobrovolný odpověděl, že na základě provozování adiktologické ambulance ve Žďáře 
nad Sázavou a Bystřici nad Pernštejnem jsou data svědčící o potřebě této služby. Počet klientů 
se zvyšuje. 
 
Vítězslav Schrek se dotázal, jestli by bylo možné dopracování materiálu o relevantní a ověřitelná 
data potvrzující poptávku, a zda by před vznikem nové ambulance mohla probíhat komunikace 
např. s Psychiatrickou nemocnicí Jihlava a Psychiatrickou nemocnicí Havlíčkův Brod. 
Václav Dobrovolný odpověděl, že podklady budou dodány. Dále uvedl, že s odbornými 
pracovišti je komunikováno, aktivně je spolupracováno s Psychiatrickou nemocnicí Havlíčkův 
Brod. 
 
Petr Krčál uvedl, že adiktologická ambulance není pouze o gamblingu (jedná se o celý komplex), 
a je dobré plošné rozšíření. Prostřednictvím Jiřího Bíny požádal o dopracování materiálu do  
14 dnů před příštím zasedáním sociální komise. Dopracovaný materiál obdrží všichni členové 
sociální komise, členové rady a zastupitelstva kraje. 
 
Úkol: Dopracování materiálu ohledně Krajské adiktologické ambulance pro hazardní hraní 
v Kraji Vysočina. 
Odpovědnost: Jiří Bína 
 
Usnesení 020/07/2019/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
doporučuje 

 zařazení navýšených pracovních úvazků do Krajské sítě sociálních služeb Kraje 
Vysočina dle materiálu Kspp-07-2019-04, př. 2; 

 komplexní spolufinancování projektu Krajské adiktologické ambulance pro hazardní hraní 
v Kraji Vysočina ve výši 30 % nákladů; 

 aby celá záležitost byla řešena komplexně na území celého Kraje Vysočina. 
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
5. Prezentace Domova pro seniory Koutkova – Kubešova 
Petr Krčál přivítal a představil Helenu Chalupovou, ředitelku Domova pro seniory Třebíč, 
Koutkova – Kubešova, p. o., a Renatu Krejčovou, kontaktní osobu ve vztahu k veřejnosti.  
 
Helena Chalupová přivítala členy a hosty sociální komise v prostorách domova pro seniory. 
Uvedla, že jsou spravovány dvě budovy. Domov na ulici Koutkova s kapacitou 108 lůžek. 
Poskytovány jsou zde dvě sociální služby – domov pro seniory a domov se zvláštním režimem. 
Dále informovala o provedených rekonstrukcích tohoto domova (např. místnost univerzity třetího 
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věku, zbudování nové recepce) a rekonstrukcích plánovaných pro příští rok (např. nové datové 
rozvody, východ do zahrady). 
 
Renata Krejčová podala doplňující informace o akcích plánovaných v domově pro seniory 
(výstava obrazů Markéty Meduny Kočkové, přípravy oslav 20. výročí zahájení činnosti domova 
na ulici Koutkova, prosincový koncert Jakuba Pustiny). 
 
 
6. Stav objektu na Kubešově ulici 
Helena Chalupová uvedla, že budova na ulici Kubešova, byla postavena v roce 1938 a již 
nevyhovuje materiálně technickým podmínkám. Tento problém je řešen s krajským úřadem. Dle 
posledních informací je plánována výstavba nového domova. 
 
Petr Krčál přivítal Pavla Fraňka, náměstka hejtmana pro oblast sociálních věcí a nestátních 
neziskových organizací. 
 
Pavel Franěk informoval přítomné o připravovaném jednání s vedením města Třebíč ohledně 
komplexního řešení otázky domova na ulici Kubešova.  
 
Usnesení 021/07/2019/Kspp  
Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
děkuje 
vedení Domova pro seniory Třebíč, Koutkova – Kubešova, p. o., za výraznou snahu o řešení 
modernizace domova a 
podporuje 
snahu o řešení otázky Domova Kubešova. 
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
7. Diskuze, různé 
Petr Krčál informoval o jednáních k novele zákona o sociálních službách. Vše směřuje k tomu, 
že od roku 2022 bude financování probíhat na úvazky. Navrhovány byly tři varianty. První 
varianta byla podílem, druhá varianta do rozpočtového určení daní jednotlivým krajům, které by 
to celé financovali a nejvíce v současné době podporovaná varianta na úvazky (obdobný systém 
jako ve školství). Petr Krčál podrobně objasnil případnou variantu financování na úvazky.  
 
Petr Krčál poděkoval Heleně Chalupové a Renatě Krejčové za organizaci jednání sociální 
komise v prostorách domova. 
 
Termín příštího zasedání komise byl stanoven na pátek 8. listopadu 2019, od 9.00 hodin. 
 
8. Prohlídka objektu na Koutkově ulici 
Členové sociální komise měli možnost prohlédnout si objekt domova na ulici Koutkova. 
 
9. Závěr 
Předseda poděkoval přítomným za účast a ukončil jednání. 
 
Mgr. et Bc. Petr Krčál 
předseda Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
 
Mgr. Jiří Bína 
tajemník Komise sociální a pro oblast protidrogové politiky Rady Kraje Vysočina 
 
Zpracovala a zapsala Lenka Matysová dne 10. 10. 2019. 


